
 

 
 
 
 
Zápis z kolegia děkana FŽP ze dne 14. 2. 2023  
 
Přítomni: doc. Kuráň, doc. Trögl, Mgr. Novák, Mgr. Vojtíšek, dr. Holcová, dr. Popelka, dr. Krystyník, 

prof. Janoš, Mgr. Kolenatý 
Omluveni: dr. Pokorný 
 
 
 
Informace a kontrola plnění úkolů z jednání kolegia děkana FŽP: 
 
 
Body z KolR 2023: 
1. Výroční zpráva o činnosti UJEP za rok 2022, harmonogram 
- doc. Balej požádal děkany, aby v souladu s harmonogramem odevzdali do 8. 3. 2023 vybrané body pro 

zpracování VZČ UJEP za rok 2022, včetně vyplněných tabulek. 
 
2. Výroční zpráva o hospodaření UJEP za rok 2022, harmonogram 
- Ing. Nergl předložil harmonogram tvorby a projednání Výroční zprávy o hospodaření UJEP za rok 2022. 

Požádal děkany o předání výročních zpráv o hospodaření fakult za rok 2022 do 30. 6. 2023 na sekretariát 
rektora. 

 
3. Návrh rozpočtu FRIM UJEP pro rok 2023 
- Dr. Chvátalová předložila návrh změn Statutu UJEP – Příloha č. 2, v níž se jedná o změnu výše poplatků 

spojených se studiem a za podání přihlášky (poplatek 15 tis. Kč/semestr za prodloužení studia a 660 Kč 
za podání přihlášky do studia, platné od dalšího akademického roku) a čl. 10, ve kterém je navrženou 
změnou nahrazení textu konkretizujícího počet a gesce prorektorů obecným vyjádřením (úseky činnosti 
prorektorů stanoví rektor po vyjádření akademického senátu).  

 
4. Návrh rozpočtu FRIM UJEP pro rok 2023 
- Ing. Nergl předložil návrh rozpočtu FRIM UJEP pro rok 2023. Upozornil zejména na akce, které budou 

v únoru předloženy AS UJEP ke schválení: rekonstrukce areálu – studie proveditelnosti, slunolamy 
a větrolamy na koleji K3, spoluúčast rektorátního FRIM na opravě auly a budovy kateder PF, příspěvek na 
patenty a rezerva na mimořádné investiční výdaje pro kampus. Ze společného FRIM poté zůstane k dispozici 
ještě 2 775 000 Kč. Dále seznámil s již projednanými akcemi, které budou realizovány z rozpočtu FRIM pro 
rok 2023. 

 
5. Různé   
Dr. Chvátalová: 
- požádala děkany o zaslání návrhů na výši poplatků za studium ve studijním programu uskutečňovaném 

v cizím jazyce (do 27. 2. 2023, týká se FF, FSE, FUD, FŽP, PřF). Podle Přílohy č. 2 Statutu UJEP platí, 
že výši tohoto poplatku stanoví na návrh děkana formou příkazu rektor, a to s přihlédnutím zejména 
k ekonomické náročnosti studia a aktuální praxi v příslušné oblasti vzdělávání. Příjmy z poplatků za studium 
ve studijním programu vyučovaném v cizím jazyce se započítávají do rozpočtového ukazatele K, a proto 
je žádoucí doposud nulové poplatky přenastavit.  

- členové KolD se prozatím dohodli na částce 1000 Kč za každý rok studia, nicméně tato částka může být 
ještě upravena dle zjištěných informací o výši poplatku na ostatních fakultách.  

 
Ing. Nergl 
- Ing. Nergl sdělil, že dne 2. 2. 2023 byl zveřejněn rozpočet veřejných vysokých škol pro rok 2023, 

a komentoval jednotlivé změny a částky. Oznámil, že rektorát z Fondu provozních prostředků v roce 2023 
podpoří fakulty částkou na spotřebu elektrické energie. Byla vedena diskuse o finanční prognóze vývoje 
fakult UJEP v dalších letech. 

- Ing. Nergl dále informoval, že byl sestaven a na poradě vedením schválen Harmonogram přípravy rozpočtu 
UJEP pro rok 2022. Návrh rozdělení rozpočtu UJEP pro rok 2023 bude děkanům rozeslán dne 10. 3. 2023. 
Harmonogram přípravy rozpočtu UJEP pro rok 2023 obdrží děkani e-mailem dne 7. 2. 2023. 

- vyjádřena byla pochvala FŽP UJEP za nejvyšší přínos financí z doplňkové činnosti. Kladnou bilancí 
hospodaření za rok 2022 skončily pouze 2 fakulty UJEP – FŽP a PřF. 
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Body z jednání KolD FŽP 
 
1. Udělení akreditace PhD programu. 
- předána informace o udělení akreditace doktorskému studijnímu programu „Landscape Reclamation and 

Ecosystem Services“ Národním akreditačním úřadem. Doc. Kuráň vyjádřil poděkování celému týmu 
podílejícímu se na přípravě akreditace (prof. Hejcman, doc. Trögl a další). 

- akreditace SP je udělena na období 5 let. Oproti původnímu předpokladu se nejedná a společný studijní 
program s FSE UJEP, ale tato fakulta je zde v roli fakulty spolupracující. 

- Dr. Popelka představil další postup nutný pro otevření přijímacího řízení do SP – v prvním kroku je nutné 
schválení členů oborové rady Vědeckou radou FŽP UJEP (nutné je zaslání CV navržených členů OR), 
následně děkan jmenuje OR. Následně OR a AS FŽP musí schválit podmínky přijímacího řízení a zahájit 
přijímací řízení. Předpokládaný termín ukončení přijímacího řízení je 5/2023.  

- Dr. Popelka současně upozornil na postup jmenování místopředsedy OR, vyplývající ze směrnice děkana 
č. 1/2019 - Jednací řád oborové rady doktorského studijního programu Environmentální chemie 
a technologie, kde místopředsedou OR je jmenován obvykle pracovník ÚACH, nebo jiný člen oborové rady 
navržený zástupci ÚACH. Dal na zvážení obdobný postup v rámci nastavení pravidel tohoto nově 
akreditovaného SP.  

- podána byla dále informace k nemožnosti přestupu studentů mezi doktorskými studijními programy, kdy 
v případě zájmu o přestup musí student znovu projít přijímacím řízením. 

- v rámci diskuze byl podán požadavek na předávání důležitých informací projednávaných na KolD 
a posílaných do emailové konference KolD i dalším zaměstnancům fakulty prostřednictvím vedení kateder. 

 
2. Národní centra kompetence 2 (NCK2) – projekty 
- ve dnech 9. - 10. 2. 2023 proběhlo pracovní setkání zástupců všech členů NCK2. Za fakultu se zúčastnil 

Dr. Krystyník. Za FŽP UJEP byly podány 2 projekty ve spolupráci s partnery NCK2 (garantuje doc. Kuráň). 
 

3. OP JAK – projekty 
- v rámci výzvy OP JAK byla za FŽP UJEP finalizována příprava 3 projektů: 

- METAL – nositel ORLEN UniCRE a.s. v ÚL, za FŽP garantuje doc. Kuráň – stav: po připomínkách 
poskytovatele a úpravách pokračuje proces hodnocení, 

- ANTHROPOCÉN – nositel FŽP UJEP, za FŽP garantuje prof. Hejcman – stav: po připomínkách 
poskytovatele a úpravách pokračuje proces hodnocení, 

- RESTORE – nositel Biologické centrum v.v.i. v Českých Budějovicích, za FŽP garantuje Dr. Holec stav: 
projekt byl podán. 

 
4. OP TAK – projekty 
- v rámci výzvy OP TAK jsou za FŽP UJEP připravovány 4 projekty: 

- Mgr. Novák – ve spolupráci s EuroGV, spol. s r.o. a GEPRO, spol. s r.o. – stav: projekt podán. Do projektu 
budou zapojeni pracovníci KGI FŽP a pracovníci KGEO a KI PřF UJEP. Zvažováno je personální posílání 
KGI v případě uspění projektu,  

- Dr. Krystyník – příprava 2 projektů se společností Glanzstoff-Bohemia s.r.o. – stav: projekty byly podány, 
- prof. Pidlisniuk – příprava 1 projektu se zaměřením na recyklaci a využití biocharu z energetických plodin 

pro čištění odpadních vod – stav: projekt byl podán. 
 
5. Akreditace NMgr „Obnova krajiny“ 
- akreditační komise NAÚ pro vysoké školství vydala negativní stanovisko k akreditaci NMgr SP „Obnova 

krajiny“ – stav: bylo požádáno o prodloužení lhůty k možnosti vyjádření se k připomínkám akreditační komise 
do 28.2.2023. V současnosti jsou tyto připomínky vypořádávány. Připravena je pracovní verze návrhu, 
ve které nedochází ke změně předmětové skladby studijních plánů, pouze je vedena diskuze o možném 
přesunu mezi povinnými a volitelnými a částečným o personálních změnách. 

 
 
Mgr. Novák: 
- databáze přístrojů UJEP (aplikace vzniklá ve spolupráci FŽP (dr. Orava) a PřF) – stav: veřejná část databáze 

je k dispozici na https://facility.ujep.cz/. 
- E-learningový systém FŽP Moodle je aktualizován a připraven na výuku v LS. Samostatné kurzy 

si pedagogové vytváří sami. Návod je v Moodle kurzu – „Blend learning na FŽP“ 
(https://moodle.fzp.ujep.cz/course/view.php?id=178). Propojování více předmětů na jeden kurz řeší 
Mgr. Novák (Petr.Novak@ujep.cz). Toto lze řešit i napříč fakultami v případě společné výuky pro více fakult. 

- podána informace k úspěšně podanému projektu do OP TAK – „Správa majetku a krizové řízení ve vazbě 
na DTM a BIM“ - na období roků 2023–2026 - celkový rozpočet 72, 5 mil. Kč (z toho FŽP asi 23 % - 16,5 mil. 
Kč). 
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- podána informace k přípravě akreditační žádosti NMgr SP „Environmentální geoinformatika“ - připravován 
jako samostatný SP fakulty (zapojení dalších fakult jen v rámci jednotlivých předmětů. 

- AS FŽP UJEP vyhlásil volbu kandidáta na jmenování děkanem. Bližší informace jsou zveřejněny na úřední 
desce fakulty. 

- AS FŽP UJEP, ve spolupráci s AS UJEP, bude vyhlašovat doplňovací volby do AKAS UJEP. 
- z důvodu malého počtu navržených bodů k jednání, které snesou i odklad, proběhne další jednání AS FŽP 

UJEP až v březnu 2023. 
 
Dr. Holcová 
- hodnocení akademických pracovníků (HAP) – stav: termín pro kontrolu zadaných dat vedoucími pracovníky 

byl prodloužen do 28. 2. 2023. 
- zpracování dokumentu „Hodnocení RSZ FŽP UJEP v Ústí n. L. od roku 2021: za rok 2022“ – stav: zpráva 

byla jen s minimem připomínek formálního charakteru projednána formou per rollam VR FŽP UJEP a je 
připravena k projednání a schválení AS FŽP UJEP. 

- zpracování dokumentu „Dodatek zprávy o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností UJEP v období 2018–2019: za rok 2021“ – termín odevzdání 3. 2. 2023 – stav: předáno v termínu. 

- podán požadavek na zpracování vybraných bodů k Výroční zprávě o činnosti za rok 2022 – termín: 
do 5. 3. 2023. Dr. Popelkou byl předán požadavek Dr. Chvátalové, aby do dokumentu byly zapracovány 
pouze informace, které vyjadřují změnu oproti předcházejícímu období. 

- podána informace k možnosti zapojení se kateder v rámci propagačních akcí Zoo Ústí nad Labem (Den vody 
– 25. 3. 2023) a Zoo Děčín (Den biodiverzity – 20. 5. 2023). 

- podána informace k termínům příměstského tábora, konaného ve spolupráci se Zoo Ústí nad Labem – 
17. – 21. 7.  a 24. – 28. 7. 2023. Tábor bude přednostně nabídnut zaměstnancům univerzity a Zoo. 

 
Dr. Popelka 
- podklady pro vzájemné vyúčtování výuky mezi FŽP a PřF UJEP – stav: ze strany PřF jsou připraveny 

podklady a proběhne v tomto týdnu jednání. 
- podán návrh k revizi výše odměn za publikační výstupy studentů, čerpané v rámci stipendijního fondu fakulty. 

Důvodem je skutečnost, že publikace jsou povinnou součást studia. Navíc v případě vzniku publikací v rámci 
řešení studentských grantů může docházet ke zdvojenému financování. Věc bude řešena na samostatném 
jednání v rámci úpravy motivační směrnice fakulty – stav: úkol nadále trvá. Navržen byl termín jednání na 
21. 2. 2023. 

- podána byla informace ke stavu projektu OP Spravedlivá transformace – RUR a GET. V rámci GET dochází 
ze strany komerční sféry k odklonu od původně zamýšlené „vodíkové cesty“. V rámci RUR byl navržen WP4 
– zahrnuta je zde nově investiční část projektu, která by měla sloužit k „ozelenění kampusu“ s osvětovým 
přesahem směrem k širší veřejnosti. Garantem WP4 za UJEP je Petr Achs z ICUK, za FŽP pak Ing. Kolenatý 
a doc. Trögl. Navržena byla opatření spojená s udržitelnou mobilitou, energetikou, zřízením centra 
environmentálního vzdělávání s možností prezentace moderních technologií atd. Předpokládaný termín 
zahájení projektů je od začátku roku 2024 (do roku 2027). 

- podána informace k postoji NAÚ k výuce a přijímání studentů v rámci společných SP – do společných 
studijních programů mohou být přijímáni studenti ze strany obou fakult v případě, že obě fakulty mají garanta 
SP. V tomto směru by na SP Analytická chemie a toxikologie měli být přijímáni studenti jen ze strany FŽP. 
Při přípravě dalších SP je třeba brát toto v potaz. 

- podána informace k průběhu přijímacího řízení a počtu podaných přihlášek do studia – počet je relativně 
nízký – dosud podáno cca 20 přihlášek. Přehled podaných přihlášek dle SP a specializací je uveden v příloze 
zápisu. 

- podána informace k poměrně výraznému snížení studijní neúspěšnosti u současných druhých ročníku 
Bc studia – v prezenční formě klesla studijní neúspěšnost o 24 % (tj. z hodnoty 72 % na hodnotu 48 %). 
V kombinované formě studia zůstala na stejné úrovni (tj. na hodnotě 64 %).   

- předán podnět od Dr. Zukersteina na podávání návrhů k zapojení se studentů PhD SP do zpracování 
studijních opor za finanční odměnu – termín: do 24. 2. 2023. 

- podán byl podnět k nutnosti zabývat se otázkou možnosti využívání umělé inteligence při zpracovávání 
závěrečných kvalifikačních prací ze strany studentů (zejména jde o literární rešerše).  Diskuze byla vyvolána 
podáním dotazu ze strany předsedy NAÚ, jakým způsobem se univerzity zabývají řešením tohoto problému.  

  
Doc. Trögl:  
- podána informace k současně projednávanému rozdělení finančních prostředků z DKRVO ze strany vedení 

UJEP. Jednotlivé fakulty mají různé názory. Předpokladem je ponechání principu přerozdělení finančních 
prostředků z předchozího období i pro rok 2023. 

- podán požadavek na postupnou přípravu k dalšímu hodnocení mezinárodním evaluačním panelem sběrem 
podkladů k hodnocení. Bližší informace budou podány. 
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- podána informace – v minulém týdnu proběhlo setkání mezi FŽP-WASTen-ICUK. Tématem byly možnosti 
vzájemné podpory v rámci různých aktivit, především v oblasti spolupráce s aplikačním sektorem, ochraně 
duševního vlastnictví a komercializace výsledků výzkumu.  

- podána informace ke stavu současně řešeného projektu QGrant (pilotní projekt k nové grantové soutěži pro 
PhD studenty), kde UJEP hrozí problém z důvodu nesplnění indikátorů počtu podpořených osob. Navržena 
byla důsledná informovanost a požadavek na povinnou účast PhD studentů v rámci pořádaných aktivit ze 
strany FŽP a UJEP. 

- vydán nový Newsletter projektového servisu se seznam zajímavých výzev: OP TAK Partnerství znalostního 
transferu – malé projekty pro menší firmy, jednoho studenta nebo čerstvého absolventa a univerzitu, 
zaměřené na transfer výsledků výzkumu do praxe. Hlavní roli tu hraje student, který je zaměstnaný firmou 
a organizuje vlastní transfer znalostí (více na: https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-
podnikani/optak-2021-2027/aktualni-informace/partnerstvi-znalostniho-transferu-_-vyzva-i----272053/). NPO 
- výzva Environmentální vzdělávání a osvěta o změně klimatu (čeká se na vyhlášení výzvy). 

- podána informace k jednání na KECHT k současnému stavu a výhledovému rozšíření přístrojového 
vybavení fakulty, kdy nestačí současné laboratorní prostory na jeho umístění. Potřebné by bylo zajištění 
dalších laboratorních prostor (čistých). Možností by bylo využití současné laboratoře GePaLab (kde se mj. 
skladuje laserový skener velice citlivý na prach v jinak prašném prostředí) a udělat z ní mezikatedrovou 
laboratoř. Na druhou stranu by šlo využít některou ze „špinavých“ laboratoří KECHT pro geologickou prašnou 
práci (např. v laboratoři odpadů, kde jsou velice flexibilní odtahy i možnost realizovat velký pokus na zemi). 
Projednáno bude separátně na dalším jednání. 

- podána informace k hodnocení projektů SGS, kdy diskutována byla poměrně nízká kvalita podávaných 
žádostí o projekt a skutečnost, že některé projekty nenaplňují charakter projektů „studentských“. Návrhem 
je uspořádání semináře pro PhD studenty na téma „Jak správně napsat studentský projekt“. 

- podána informace k zájmu podání přeshraničního projektu Interreg ze strany SRN, na téma vlivu životního 
prostředí na zdraví obyvatel v regionu. Zjištěny budou bližší podmínky a zaměření projektu. 

 
Prof. Janoš: 
- podán požadavek na separátní jednání k nastavení technických záležitostí současných dvou PhD SP. 
- podána informace k termínu studentské konference STUDKON – 26. – 27. 6. 2023. 
 
Mgr. Vojtíšek:  
- podána informace ke kladnému zůstatku hospodaření za rok 2022 – cca 1 980 000 Kč, z doplňkové činnosti 

pak cca 1 260 000 Kč. 
  

Dr. Krystyník:  
- podán podnět k diskuzi na téma publikování v časopisech nakladatelství MDPI, HINDAWI apod. s ohledem 

na stanovisko Asociace děkanů přírodovědných fakult a vědecké rady MFF UK. Členy KolD byl podnět 
diskutován i s ohledem na nutnost zajištění publikací vyplývajících jako povinnost podávaných projektů. 
Záležitost bude řešena na separátním jednání. 

 
Mgr. Kolenatý:  
- podána informace k průběhu „Dne otevřených dveří 2023“ – akce proběhla v podobném stylu jako 

v předcházejících letech. Kladně byla hodnocena kolegiální spolupráce ze strany PřF.  
- předány byly informace o společném jednání s garanty SP ve směru propagační kampaně SP. 
 
Dr. Pokorný 
- publikace „Přírodní parky Ústeckého kraje“ je vytištěna a distribuována. FŽP obdržela 100 výtisků pro vlastní 

potřebu (k dispozici u Dr. Pokorného). Krajský úřad byl osloven s nabídkou další spolupráce. 
- na KŽP je dokončena přehledná tabulka připravovaných/podaných/řešených projektů. V případě zájmu může 

být zpřístupněna vedení FŽP i dalším katedrám. 
- na Střední škole zahradnické a zemědělské Antonína Emanuela Komerse v Děčíně – Libverda bude od září 

2023 otevřen studijní obor „16-01-M/01 - Ekologie a životní prostředí“, který byl připravován s FŽP. 
Je plánováno otevření jedné třídy (25 přijatých žáků). Zapojení akademiků z FŽP bude řešeno v příštích 
měsících. 

 
Diskuze: 
- v rámci diskuze byla prof. Hejcmanem podána informace o jednání s prof. Raisem v Parlamentu ČR. 

Ve spolupráci s ním a dalšími organizacemi (Česko – izraelská smíšená obchodní komora, Česká společnost 
přátel Izraele, Ariel univerzita v Izraeli, Vysoké technické učení v Brně a další) je dne 24. 5. 2023 plánována 
v prostorech parlamentu Akademická česko-izraelská konference. 

- dále prof. Hejcman představil, v rámci krátké prezentace, záměr k využití památkově chráněných budov 
Pevnosti Terezín. Nachází se zde řada objektů současně v havarijním stavu, které by v případě finanční 

https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-podnikani/optak-2021-2027/aktualni-informace/partnerstvi-znalostniho-transferu-_-vyzva-i----272053/
https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-podnikani/optak-2021-2027/aktualni-informace/partnerstvi-znalostniho-transferu-_-vyzva-i----272053/
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dotace na jejich rekonstrukci, mohly být využity pro potřeby univerzity (vědecko-výzkumná činnost, izraelsko-
česká spolupráce – např. budova muzea atd.). V tomto směru vyjádřilo zájem i ICUK. Členové KolD vyjádřili 
pochyby, že by v současné době, za stávajících finančních podmínek, byl zájem o zřízení detašovaného 
pracoviště jakékoli z fakult univerzity.  

Termín dalšího jednání kolegia děkana: dne 14. 3. 2023 od 13:00 hod. 
 
 
 
 
Zapsali:  Mgr. Diana Holcová, Ph.D., proděkanka pro rozvoj a kvalitu FŽP UJEP 
 
 
 
 
 
Schválil: doc. Dr, Ing. Pavel Kuráň, děkan FŽP UJEP 
 
V Ústí nad Labem dne 14. 2. 2023. 
 
 


